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     Hajnówka, dnia 5 czerwca 2023 r. 

 
Or.0012.2.2.2023 

 
 
 

Protokół Nr 36/23 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

z dnia 18 maja 2023 r. 
 
 

Posiedzenie Komisji rozpoczęto o godz. 9:00 w pokoju 36 Urzędu Gminy 
Hajnówka. Lista radnych uczestniczących w spotkaniu Komisji stanowi Załącznik Nr 1 

do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie. Ponadto w spotkaniu 

brali udział: Sekretarz Gminy Aleksander Kulik, Skarbnik Gminy Marzena Kublik, 
Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko. Przewodniczący otworzył posiedzenie komisji, przywitał przybyłych 
oraz przedstawił porządek obrad Załącznik Nr 2 do protokołu) w następującym brzmieniu: 

  
1.  Otwarcie posiedzenia Komisji. 
2.  Przedstawienie porządku obrad. 
3.  Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Hajnówka za 2022 rok.  

3.1 Przedstawienie Raportu o stanie Gminy; 
3.2 Debata; 
3.3 Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka 

wotum zaufania. 
4 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok i 

sprawozdania finansowego z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 
4.1 Przedstawienie sprawozdań; 
4.2 Opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej oraz opinia RIO; 
4.3 Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu; 
4.4 Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

5  Opiniowanie projektów uchwał: 
5.1 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok; 
5.2    w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka 

na lata 2023-2028; 
5.3   w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Powiatu Hajnowskiego; 
5.4 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi wykonywane przez 
przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych oraz 
przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości, 
wpisanego do rejestru działalności regulowanej; 

5.5   w sprawie zaopiniowania projektu zmian granic w obszarze Natura 2000 
Puszcza Białowieska (PLC200004); 

5.6    w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody; 
5.7     w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody. 

6.  Sprawy różne. 
7. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 
 

Do przedstawionego porządku obrad uwag nie zgłoszono.  
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Porządek obrad realizowany był w następującej kolejności: 
 

Do punktu 3-go. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Hajnówka  
 

3.1 Przedstawienie Raportu o stanie Gminy; 
Sekretarz Gminy - Aleksander Kulik przedstawił streszczenie Raportu o 

stanie Gminy Hajnówka za 2022 rok. Omówił w skrócie wszystkie rozdziały 
zamieszczone w Raporcie. W trakcie omawiania tematu OSP, Radny Mikołaj 
Golonko skierował pytanie do Sekretarza Gminy: Czy nasza Straż nie powinna coś 
zrobić, w związku z tym, że wyjeżdża do Hajnówki na akcję i ponosi koszty a miasto 
za to nie płaci? Sekretarz odniósł się do zadanego pytania.  

(Załącznik Nr 3 do protokołu) 
 

 
3.2 Debata; 
Przewodniczący otworzył dyskusję. Podjęto dyskusję na temat zasad 

sprzedaży węgla przez Gminę i cen węgla w gminie i u innych sprzedawców, 
powstania nowych jednostek OSP, zasad segregacji odpadów przez mieszkańców na 
terenie Gminy Hajnówka. 

 
 

3.3 Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka 
wotum zaufania. 

Sekretarz Gminy - Aleksander Kulik poinformował, iż na sesji będzie 
przedstawiony projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Hajnówka 
wotum zaufania w związku z przedstawionym Raportem o stanie Gminy Hajnówka 
za 2022 rok.  

(Załącznik Nr 4 do protokołu) 
 
 

Radna  Walentyna Biryłko skierowała pytanie do Sekretarza Gminy dotyczące 
Raportu o Stanie Gminy: „Która Pani zestawiała jeśli chodzi o budynki, chodzi 
konkretnie o budynki, może byśmy poprosili Panią Skarbnik, bo to ma powiązanie z 
całością budynków, to ma powiązanie ze sprawozdaniem finansowo-księgowym?” 
Sekretarz A. Kulik poinformował, iż za chwilę przyjdzie Pani Skarbnik i wyjaśni 
nurtujące kwestie.   
 
 

5.3 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
dla Powiatu Hajnowskiego.  

Sekretarz Gminy - Aleksander Kulik przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Hajnowskiego. 
Poinformował, iż według  wcześniejszych uzgodnień Gmina jest zobowiązana 
partycypować w kosztach dostawy i montażu drzwi wejściowych do budynku 
Urzędu.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.   
Przewodniczący poddał pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt (5 głosów ZA).    
(Załącznik Nr 5 do protokołu) 

 
 
Do punktu 4-go. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 
2022 rok i sprawozdania finansowego z wykonania budżetu Gminy za 2022 
rok. 

4.1 Przedstawienie sprawozdań; 
Skarbnik Gminy Marzena Kublik poinformowała, iż Sprawozdania były 

szczegółowo omawiane na poprzednim posiedzeniu Komisji.  
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Radna W. Biryłko wróciła do pytania, które zadała Panu Sekretarzowi. 
Cyt.:”Nie dostrzegłam w Raporcie, który przedstawiał Pan Kulik zwiększenia 
budynków, że więcej jest budynków jeśli chodzi o stan, który był wykazany, on jest 
niezmienny w stosunku do Raportu z poprzednich lat, natomiast widzieliśmy bardzo 
duży spadek w sprawozdaniu Gminnego Centrum Kultury na majątku trwałym, 
pytanie moje: dlaczego jest taki spadek bo tam jest bardzo duży, nie mam w tej 
chwili tego sprawozdania ale Pani ma. Dostałam odpowiedź, że zalecenie było takie, 
że te budynki wszystkie po kontroli … Proszę mi powiedzieć dlaczego nie ma 
zwiększenia w Raporcie tych budynków, przyjęła je Pani na stan Gminy? Coś tutaj 
nie gra, albo w Raporcie nie zostały wpisane albo w Centrum źle sporządzili 
sprawozdanie.” Radna B. Biryłko przedstawiła Pani Skarbnik wykaz budynków i 
jeszcze raz podkreśliła, iż nie widzi wprowadzonych wszystkich świetlic. Cyt.:”Ja 
uważam, że to są bardzo poważne sprawy, ja nie chciałam tego powiedzieć 
publicznie bo bym wam coś uwaliła jutro a nie chciałam tego robić. Na przyszłość 

proszę aby takich sytuacji nie było. Olkowi nie zadawałam pytania, bo Olek nie 
będzie wiedział jak powiązać sprawozdania instytucji, która jest instytucją kultury 
należącą do Gminy, nie będzie wiedział jak ma powiązać sprawozdanie tutaj wasze 
czyli z Gminy … Chyba jest jakaś współpraca w Gminie między działem 
inwestycyjnym a działem finansowo-księgowym, to powinno wszystko grać czyli 
sprawozdanie GCK-u ze sprawozdaniem waszym i z Raportem, tutaj jakby to się 
rozmija.” Radna W. Biryłko poprosiła o wgląd do protokołu pokontrolnego RIO w 
powyższej kwestii. Pani Skarbnik zobowiązała się wyjaśnić tę sprawę i 
poinformować po posiedzeniu Komisji.         
 

 
4.3 Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu; 
Skarbnik Gminy Marzena Kublik zapytała, czy ma przedstawić projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego? Odpowiedzi nie 
uzyskała.  

(Załącznik Nr 6 do protokołu) 

 
 
4.4 Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy 
Projekt uchwały nie został przedstawiany.  
(Załącznik Nr 7 do protokołu) 

 
 
Do punktu 5-go. Rozpatrzenie i opiniowanie projektów uchwał: 

5.1  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok;  
Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2023 rok. Poinformowała, iż łączna kwota zmniejszenia 
planu dochodów budżetowych to 1 347 340 zł. dostosowując kwoty z podpisanych 
promes na realizację inwestycji z Polskiego Ładu. Pani Skarbnik szczegółowo 
omówiła pozostałe zmiany wprowadzone do budżetu. Objaśnienia dokonanych 
zmian zawarte zostały w załączniku Nr 5 do projektu uchwały. Pani Skarbnik 
dodała, iż przychody i rozchody nie uległy zmianie, wynik finansowy pozostaje na 
tym samym poziomie.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
Przewodniczący poddał pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt (5 głosów ZA).    
(Załącznik Nr 8 do protokołu) 
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5.2 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Hajnówka na lata 2023-2028.  

Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2023-2028. 
Dodała, iż zmiana jest ściśle związana ze zmianami wprowadzonymi w budżecie 
Gminy. Żadne wskaźniki nie uległy zmianie i wynik finansowy pozostaje bez zmian.   

Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.   
Przewodniczący poddał pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt (5 głosów ZA).    
(Załącznik Nr 9 do protokołu) 

 
Pani Skarbnik Marzena Kublik ponadto poinformowała, iż w związku ze 

zmianą zapisów ustawy o finansach publicznych nie będą przedkładane Radzie 
Gminy oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdania półroczne z wykonania 
budżetu.  

 
4.2 Opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej oraz opinia RIO; 
Referent T. Własiuk poinformowała, iż treść opinii i wniosku były 

wypracowane na poprzednim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i została 
przedstawiona podczas składania wniosku do Rady na XXXV sesji Rady Gminy w 
dniu 31 marca 2023 roku. Powyższa dokumentacja została przesłana do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, która uchwałą z dnia 4 kwietnia 
2023 r. wydała pozytywną opinię o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2022 rok.         

(Załącznik Nr 10 do protokołu) 

 
Radna M. Skiepko i Radna W. Biryłko poruszyły temat godzin włączania i 

wyłączania lamp gminnego oświetlenia ulicznego. Kierownik A. Golonko zobowiązał 
się zapoznać się z tematem, poinformować Wójt i wprowadzenia ewentualnych 
zmian. 

 
 
5.4 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi wykonywane przez 
przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych oraz przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli 
nieruchomości, wpisanego do rejestru działalności regulowanej; 

 
Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały, która zmienia uchwałę w 
sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi wykonywane przez przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie 
na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych oraz przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od 
właścicieli nieruchomości, wpisanego do rejestru działalności regulowanej. 
Poinformował, iż uchwała podejmowana jest po raz drugi ze względu na konieczność 
podania za usługi kwot brutto a nie netto.    

Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto. 
Przewodniczący poddał pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt (5 głosów ZA).    
(Załącznik Nr 11 do protokołu) 
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5.5 w sprawie zaopiniowania projektu zmian granic w obszarze Natura 
2000 Puszcza Białowieska (PLC200004); 

Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 
Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 
projektu zmian granic w obszarze Natura 2000 Puszcza Białowieska (PLC200004). 
Wyjaśnił, iż na wniosek Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska proponuje się 
zmienić granice obszaru Natura 2000 Puszcza Białowieska przez wyłączenie 
obszaru bazy logistycznej w Nieznanym Borze o powierzchni 243,46 ha.    

Przewodniczący otworzył dyskusję. Podjęto dyskusję. Jako pierwsza głos 
zabrała Radna W. Biryłko, wyraziła swoje zdanie, iż Cyt.”Dobrze tyle, ale można by 
było to zwiększyć ….”  

Przewodniczący poddał pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt (5 głosów ZA).    

(Załącznik Nr 12 do protokołu) 

 

 
5.6 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody; 
Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie zniesienia 
formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody o numerze 868 w związku ze 
stwarzaniem niebezpieczeństwa dla ruchu publicznego.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
Przewodniczący poddał pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt (5 głosów ZA).    
(Załącznik Nr 13 do protokołu) 

 
 

5.7 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody; 
Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Gruntami - Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie zniesienia 
formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody o numerze 869 z uwagi na 
stwarzanie zagrożenia bezpieczeństwa powszechnego.   

Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
Przewodniczący poddał pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt (5 głosów ZA).    
(Załącznik Nr 14 do protokołu) 

 
 
Do punktu 6-go.  Sprawy różne. 
 Spraw różnych nie poruszono.       

  
 
Do punktu 7-go. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

Wobec wyczerpania się porządku dziennego obrad i braku innych spraw 
Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
 

 

Przewodniczący Komisji 

    Łukasz Treszczotko 

 

 

Hajnówka, dnia 6 czerwca 2023 r. 


